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PROTOKÓŁ Nr XLV/2022 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 26 września 2022 r. 

 

 

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w Sali Kolumnowej Wąbrzeskiego Domu Kultury  

przy ulicy Wolności 46.  

Rozpoczęcie XLV sesji nastąpiło o godzinie 11.00. 

Zakończenie XLV sesji nastąpiło o godzinie 13.20. 

 

Ad 1 

     Otwarcia XLV sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Aleksandra 

Basikowska. Następnie pani Aleksandra Basikowska  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 

1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, obrady będą transmitowane                    

i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

    Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno, Burmistrza Wąbrzeźna pana 

Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha Trzcińskiego, panią Mariolę 

Frankowską Skarbnika Miasta, panią Dorotę Stempską Sekretarz Miasta, panią Monikę 

Kochowicz Radcę Prawnego Urzędu Miasta, dyrektorów miejskich placówek oświatowych, 

prezesów miejskich spółek, pracowników Urzędu Miasta, a także mieszkańców, oglądających 

obrady za pośrednictwem Miejskiej Telewizji Kablowej. 

    Następnie Pani Aleksandra Basikowska oznajmiła, że w szczególny sposób pragnie na 

dzisiejszej sesji powitać wszystkie osoby, które w ostatnich lata przyczynili się do opracowania 

i wydania  III Tomu Historii Wąbrzeźna obejmującego najnowsze dzieje miasta.  

Powitała: 

Profesora Pana Krzysztofa Mikulskiego, Starostę Wąbrzeskiego Pana Krzysztofa 

Maćkiewicza, Pana Bogdana Koszutę, Pana Wojciecha Berezę, Panią Aleksandrę Kurek, Panią 

Annę Borowską, Panią Kingę Kamińską, Panią Agnieszkę Dembek, Pana Pawła Beckera, Pana 

Grzegorza Banasia, Pana Leszka Dembka,Pana Zbigniewa Markiewicza.  

Ad 2 

     Przewodnicząca Rady poprosiła Pana Mirosława Lewandowskiego o odegranie hejnału 

Wąbrzeźna.  
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Ad 3 

    Pani Aleksandra Basikowska na podstawie listy obecności stwierdziła quorum. Oznajmiła, 

że w obradach uczestniczy 15 radnych. 

    Ad 3 

   Pani Aleksandra Basikowska poinformowała, że na adres poczty elektronicznej został 

wysłany Protokół nr XXXVIII/22. Protokół wysłany został w wersji edytowanej z możliwością 

wprowadzenia poprawek. Oznajmiła, że jeśli nie ma uwag, uważa, że Protokół Nr XXXVIII/22 

został przyjęty. 

Ad 4 

  Przewodnicząca Rady odczytała propozycję porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Odegranie hejnału Wąbrzeźna. 

3. Stwierdzenie quorum. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Podjęcie Stanowiska Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie upamiętniania historii lokalnej. 

6. Przyjęcie protokołu z XLIII i XLIV sesji Rady Miasta. 

7. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2022 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad poboru, 

terminów płatności i wysokości stawek opłaty targowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania niektórych składników wynagrodzenia nauczycielom 

zatrudnionym w przedszkolu i szkołach prowadzonych przez Gminę Miasto Wąbrzeźno. 

12. Wolne głosy. 

13. Zamknięcie XLV sesji Rady Miasta. 

    Nikt nie złożył wniosku w przedmiocie zmiany przedstawionego porządku obrad XLV sesji 

Rady Miasta Wąbrzeźno. 

Ad 5 

Przewodnicząca Rady Miasta Pani Aleksandra Basikowska poprosiła radnego Pana Aleksandra 

Czarneckiego o zabranie głosu. 

   Pan Aleksander Czarnecki przybliżył postacie, które historycznie wpisały się w tworzenie 

kroniki  dziejów Wąbrzeźna. Oznajmił, że współczesne monografie miały swój początek w 
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roku 2005, w którym wydany został I Tom Historii Wąbrzeźna pod redakcją i nadzorem 

Profesora Krzysztofa Mikulskiego. Poinformował, że z inicjatywy Pani Gizeli Pijar Dyrektor 

Wąbrzeskiego Domu Kultury opracowany i wydany został II Tom Historii Wąbrzeźna. 

Następnie opracowano i wydano III Tom Historii Wąbrzeźna, w związku z którym 

przygotowano okolicznościowe Stanowisko Rady Miasta Wąbrzeźno. 

   Pan Aleksander Czarnecki odczytał Stanowisko Rady Miasta Wąbrzeźno: 

 

STANOWISKO 

RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 26 września 2022 r. 

 

w sprawie  upamiętniania historii lokalnej 

    Radni Rady Miasta Wąbrzeźno  VIII kadencji  pozytywnie oceniają  inicjatywy i działania 

na rzecz utrwalania i upowszechniania historii naszej „Małej Ojczyzny” podejmowane przez  

instytucje i stowarzyszenia, działające na terenie Wąbrzeźna, oraz pasjonatów dziejów 

lokalnych. Od przełomu lat osiemdziesiątych i dziewięćdziesiątych minionego stulecia ukazało 

się szereg pozycji monograficznych, artykułów prasowych oraz programów zrealizowanych 

przez Miejską Telewizję Kablową poświęconych dziejom lokalnym  oraz osobom, których 

działania  tworzyły historię naszej  wspólnoty samorządowej i stanowić mogły inspirację dla 

kolejnych pokoleń wąbrzeźnian. Najbardziej komplementarny opis dziejów miasta, od 

prahistorii do czasów nam współczesnych,  stanowi dwutomowa monografia pod tytułem 

„Historia Wąbrzeźna”, która ukazała się na rynku wydawniczym w 2005 roku. Opracowanie  

tej pozycji, której współautorami  w większości byli pracownicy naukowi Uniwersytetu  

Mikołaja Kopernika w Toruniu, zainicjowały władze samorządowe Wąbrzeźna III kadencji,       

a wydanie finalizowały władze samorządowe Wąbrzeźna IV kadencji. Kontynuację tejże 

monografii stanowi  tom trzeci „Historii Wąbrzeźna” , w którym opis dziejów doprowadzony 

został do czasów nam najbliższych, a w niektórych rozdziałach dodano szereg uzupełnień 

dotyczących opisu wydarzeń z okresu po zakończeniu II wojny światowej. Znajomość historii 

lokalnej stanowi o naszej tożsamości, która  jest źródłem  lokalnego patriotyzmu, bez którego 

trudno budować przyszłość wspólnoty samorządowej. Na  słowa uznania w zakresie utrwalania 

naszej historii lokalnej zasługują działania wielu firm i instytucji, w tym szczególnie: 

Wąbrzeskich Zakładów Graficznych, Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej,  
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Wąbrzeskiego Dom Kultury, mediów lokalnych  oraz placówek oświatowych. Budowaniu 

lokalnego patriotyzmu oraz więzi wspólnoty samorządowej służy także  polityka samorządów 

wszystkich kadencji, polegająca na konsekwentnym honorowaniu osób szczególnie 

zasłużonych dla Naszego Miasta poprzez nadawanie dla ich upamiętnienia nazw miejskich ulic 

oraz patronatu dla miejskich instytucji. Wyrażamy nadzieję, że dotychczasowe inicjatywy będą 

kontynuowane w przyszłości i przyczynią się do inspirowania kolejnych badań oraz działań na 

rzecz rozwoju naszej Małej Ojczyzny. 

                                                                        Wąbrzeźno, 26 września 2022 roku 

 

     Pan Marcin Lewicki (Radny Rady Miasta) zwrócił uwagę, że w odczytanym Stanowisku 

znajduje się drobny błąd, który należy skorygować i usunąć. Przekazał, że w treści Stanowiska 

wpisano błędnie nazwę Uniwersytet im. Mikołaja Kopernika w Toruniu. Wyjaśnił, że istnieje 

Uniwersytet Mikołaja Kopernia w Toruniu. Poprosił o skorygowanie i usunięcie powyższego 

błędu.  

    Przewodnicząca Rady Miasta oznajmiła, że powyższy błąd zostanie poprawiony i poprosiła 

o przegłosowanie powyższego Stanowiska Rady Miasta. 

Stanowisko Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie  upamiętniania historii lokalnej zostało 

podjęte przy 15 głosach „za” – załącznik nr 2 

Przewodnicząca Rady poprosiła przybyłych na XLV sesję Rady gości o zabranie głosu. 

    Jako pierwszy zabrał głos Profesor Pan Krzysztof Mikulski, który oznajmił, że jest dziś 

bardzo dumny i szczęśliwy, iż mógł przyczynić się do powstania monografii Wąbrzeźna. 

Przekazał, że powinnością każdego historyka jest tworzenie i upamiętnianie lokalnej historii, 

która ma służyć mieszkańcom. Podkreślił, że każda kolejna monografia powinna być tworzona 

przez następne pokolenia i utrwalać lokalną tożsamość. Następnie Profesor Krzysztof Mikulski 

pogratulował autorom III Tomu Historii Wąbrzeźna zaangażowania i pracy, które wymagają 

docenienia i upamiętnienia.  

   Następnie głos zabrali autorzy III Tomu Historii Wąbrzeźna w kolejności: Pan Grzegorz 

Banaś, Pan Paweł Becker, Pani Kinga Kamińska, którzy podzielili się swoimi doświadczeniami 

przy tworzeniu poszczególnych rozdziałów monografii. 

   Pan Tomasz Zygnarowski Burmistrz Wąbrzeźna podziękował wszystkim osobom, które 

przyczyniły się do powstania III Tomu Historii Wąbrzeźna. Podziękował Profesorowi Panu 
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Krzysztofowi Mikulskiemu oraz Panu Aleksandrowi Czarneckiemu za nadzór i redakcję 

powstałej monografii. Następnie podziękował młodym lokalnym historykom, którzy wnieśli 

swój udział w powstanie kolejnej pisanej historii Wąbrzeźna, a także wszystkim, którzy 

pomagali i współuczestniczyli w powyższym przedsięwzięciu. 

   Pan Aleksandra Basikowaska poprosiła Panią Gizelę Pijar Dyrektor Wąbrzeskiego Domu 

Kultury oraz Pana Tomasz Zygnarowskiego Burmistrza Wąbrzeźna aby wręczyli zaproszonym 

gościom prezenty w postaci III Tomu Historii Wąbrzeźna. 

   Przewodnicząca Rady Pani Aleksandra Basikowska o godzinie 11.55 ogłosiła 20 minutową 

przerwę w obradach XLV sesji Rady Miasta Wąbrzeźno. 

  Przewodnicząca Rady Pani Aleksandra Basikowska wznowiła obrady XLV sesji Rady Miasta 

o godzinie 12.20. 

Ad 6 

   Pani Aleksandra Basikowska poinformowała, że na adres poczty elektronicznej został 

wysłany Protokół nr XLIII/22 i nr XLIV/22. Protokoły wysłane zostały w wersji edytowanej     

z możliwością wprowadzenia poprawek. Oznajmiła, że jeśli nie ma uwag, uważa, że Protokoły 

Nr XLIII/22 i nr XLIV/22 zostały przyjęte. 

Ad 7 

    Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał z Informacją o pracy Burmistrza w okresie 

międzysesyjnym – załącznik nr 2. 

Ad 8 

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zmiany budżetu miasta na 2022 rok dotyczą: 

Zmiany ujęte w planie dochodów zwiększają dochody o 2.815.248,13 zł dotyczą: 

1) zwiększenia dochodów z wpływów z trwałego zarządu  o kwotę 2.420,00 zł i z wpływów 

różnych w gospodarce gruntami i nieruchomościami o 2.000,00 zł, 

2) zwiększenia dochodów urzędu z tytułu odsetek 18.000,00 zł w związku ze wzrostem 

oprocentowania, z tytułu usług o kwotę 1.000,00 zł,   

3) zmniejszenia dochodów z darowizn o 13.273,00 zł w związku z przeniesieniem darowizn na 

pomoc obywatelom Ukrainy do wyodrębnionej klasyfikacji 852-85295-0720 w kwocie 

43.273,00 zł i równoczesne zwiększenie o darowizny otrzymane przez gminę w kwocie 

30.000,00 zł, 
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4) przeniesienia między paragrafami dochodowymi wpływów na obsługę zadania wypłaty 

40,00 zł dla mieszkańców udostępniających swoje lokale mieszkalne obywatelom Ukrainy w 

kwocie 900,00 zł,  

5) zwiększenia z tytułu wyższych wpływów z podatków i odsetek z niezapłaconych w terminie 

podatków w kwocie 4.000,00 zł łącznie,  

6) zwiększenia dochodów z tytułu wpływów z podatku od spadków i darowizn o 50.000,00 zł 

w związku z wyższym wykonaniem niż zaplanowano w budżecie 2022 r., 

7) zwiększenia dochodów o 112.612,00 zł z tytułu subwencji oświatowej na wynagrodzenia 

nauczycieli, w tym 75.049,00 zł na zatrudnienie nauczycieli pedagogów, psychologów, 

logopedów oraz terapeutów i 37.563,00 zł w związku ze zmianami średniego wynagrodzenia 

nauczycieli stażystów i kontraktowych, 

8) przeniesienia  dochodów dotyczących pomocy uczniom z Ukrainy  do klasyfikacji 758-

75814-2100 w związku z aktualną interpretacją w kwocie 155.401,00  zł,, 

9) zwiększenia dochodów z tytułu dotacji na podstawie Decyzji  Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego WFB.I.3120.3.64.2022 z przeznaczeniem na wypłatę zasiłków stałych w kwocie 

28.456,00 zł i organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych na kwotę 

39.344,00 zł,  

10) zwiększenia dochodów o środki wpływające z wydzielonych rachunków oświaty w kwocie 

23.000,00 zł i z tytułu usług w oddziałach przedszkolnych w kwocie 2000,00 zł, 

11) zwiększenia dochodów o 102.000,00 zł w MZUK z tytułu wpływu za wynajem hotelu przy 

Stadionie Miejskim dla Obywateli Ukrainy i równocześnie przeniesienie dochodów do 

odpowiednich paragrafów po zmianie klasyfikacji budżetowej, 

12) wprowadzenia  zmiany w dochodach za odbiór odpadów komunalnych po zmianach 

uchwały na kwotę 186.538,00 zł, 

13) wprowadzenia dochodów na wypłatę dodatku węglowego w kwocie 2.213.878,13 na 

podstawie decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego WFB.V.1612.252.2022, 

14) wprowadzenia korekty w dochodach na obsługę zadania -wypłaty 40,00 zł w związku z 

konfliktem zbrojnym na terytorium Ukrainy na podstawie decyzji Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego WFB.I.3127.154.2022.  

Zmiany ujęte w  planie wydatków zwiększają wydatki o kwotę 2.815.248,13 zł  i dotyczą: 

1) zwiększenia wydatków z tytułu dotacji na podstawie Decyzji  Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego WFB.I.3120.3.64.2022 z przeznaczeniem na wypłatę zasiłków stałych w kwocie 

28.456,00 zł  i organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych na kwotę 

39.344,00 zł,  
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2) zwiększenia wydatków o 112.612,00 zł z tytułu subwencji oświatowej na wynagrodzenia 

nauczycieli, w tym 75.049,00 zł na zatrudnienie nauczycieli pedagogów, psychologów, 

logopedów oraz terapeutów i 37.563,00 zł w związku ze zmianami średniego wynagrodzenia 

nauczycieli stażystów i kontraktowych, 

3) zwiększenia wydatków o kwotę 35.400,00 zł z przeznaczeniem na nabycie nieruchomości 

gruntowej przy ul. Ks Józefa Tischnera z przeznaczeniem pod budowę drogi, 

4) zmiany planowanego wydatku dla KPP w Wąbrzeźnie z samochodu na urządzenie do 

mierzenia hałasu wytwarzanego przez pojazdy samochodowe na kwotę 13.000,00 zł, 

5) zwiększenia wydatków na wymianę źródeł ciepła o kwotę 9.400,00 zł, w związku ze 

złożonymi wnioskami, 

6) zwiększenia wydatków o kwotę 6.200,00 zł na zmianę planu zagospodarowania 

przestrzennego, uzupełniająco w związku z wcześniejszymi pismami do zmian budżetu od 

Kierownika Wydziału IG, 

7) zmniejszenia o 14.000,00 zł i zwiększenia o 19.000,00 zł wydatków w SP nr 2 dotyczących 

zakupu wyposażenia do kuchni szkolnej, 

8) zwiększenia wydatków na wynagrodzenia pracowników interwencyjnych o kwotę 

136.416,00 zł, 

9) przesunięcia między wydatkami w zarządzaniu kryzysowym  w związku ze zmianą 

klasyfikacji w temacie pomocy obywatelom Ukrainy na kwotę 30.500,00 zł, 

10) zwiększenia po raz kolejny wydatków na odsetki od kredytów zaciągniętych w latach 

ubiegłych na kwotę 110.504,00 zł w związków z decyzjami Rady Polityki Pieniężnej o 

podwyższeniu stóp procentowych,   

11) zwiększenia wydatków  na podręczniki z dotacji wojewody na kwotę 8,776,00 zł, 

przesunięcie z MOPS ( mylnie zaplanowany wydatek) , 

12) przeniesienia wydatków ( z otrzymanych darowizn) wg nowej klasyfikacji  na wypłatę 

środków pomocy  dla obywateli Ukrainy na kwotę łączna w MOPS 27.960,00 zł, 

13) zwiększenia wydatków na dowóz dzieci najmłodszych na kwotę 3.042,00 zł,  

14) wprowadzenia zmian na wniosek Dyrektora SP nr  na kwotę 4.655,30 zł i Dyrektora SP 3 

na kwotę 2.105,00 zł, 

15) zwiększenia wydatków na dotację dla Przedszkola „Jedno Słońce” na kwotę 70.000,00 zł, 

16) zwiększenia wydatków o 10.000,00 zł na zapłatę należności za dzieci uczęszczające do 

szkół ze specjalną organizacją nauki - dowóz, 

17) wprowadzenia wydatków w MOPS w związku z pismem Dyrektora MOPS na utrzymanie 

osób w domach pomocy społecznej na kwotę 65.400,00 zł,  
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18) wprowadzenia zwiększenia wydatków w MOPS na podstawie pisma Dyrektora MOPS na 

wsparcie rodziny i pieczę zastępczą łącznie  na  kwotę  12.800,00 zł, 

19) wprowadzenie zmiany w wydatkach Wydziału Oświaty- na kwotę 2.000,00 zł na podstawie 

pisma,   

20) wprowadzenia zmian w wydatkach  MZUK na kwotę 57.000,00 zł, w związku z 

udostępnieniem hotelu przy Stadionie Miejskim obywatelom Ukrainy, 

21) wprowadzenia  zmiany w wydatkach na obsługę systemu odbioru odpadów komunalnych 

po zmianach uchwały na kwotę 186.538,00 zł ze środków wprowadzonych po stronie 

dochodowej, 

22) wprowadzenia wydatków na wypłatę dodatku węglowego w kwocie 2.213.878,13 na 

podstawie decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego WFB.V.1612.252.2022, 

23) wprowadzenia korekty w wydatkach Wydziału GK na wniosek kierownika na kwotę 

20.000,00 zł w ramach posiadanego planu.  

 

Uchwała Nr XLV/290/22 zmieniająca chwałę w sprawie budżetu miasta na 2022 rok 

została podjęta przy 14 głosach „za” i 1 głosie „przeciw” – załącznik nr 4 

Ad 9 

     Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że  od kilku lat przyjęta została formuła, że przed 

rozpoczęciem procedowania projektu uchwały budżetowej na kolejny rok wspólnie z Radnymi 

podejmujemy decyzję jak zaprogramować i zaprojektować  jeden z głównych wskaźników 

Naszego dochodu czyli podatku od nieruchomości.   

     Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że w dniu dzisiejszym przedstawi projekt uchwały w 

sprawie podatku od nieruchomości na rok przyszły i podobnie jak to było historycznie w latach 

poprzednich proponujemy wzrost podatku od nieruchomości do kwoty maksymalnej określonej 

w rozporządzeniu na poziomie 11,8%. Dodał, że wzrost jest relatywnie duży, gdyż w 2022 roku 

wynosił 3,6%, a w 2021 roku  było to 3,9%. Oświadczył, że  podwyżka w zaproponowanej 

wysokości 11,8% może dać budżetowi wpływ na poziomie 1.143.000,00 zł, czyli  podatek od 

nieruchomości będzie mógł stanowić około 10.829.000,00 zł.  

    Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że podniesienie stawki podatku od nieruchomości 

w przyszłym roku o wskaźnik maksymalny 11,8% symulacyjnie daje wzrost podatku w ciągu 

ostatnich trzech lat, od roku 2021 na poziomie 19,3%, ale podkreślał, że w tym czasie bardzo 

mocno wzrosła inflacja i powyższy wzrost nawet w połowie nie pokryje kosztów jej wzrostu.   
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   Pan Tomasz Zygnarowski podkreślił, że w obecnych czasach ogromnym problemem dla 

samorządów jest ciągły wzrost cen gazu i energii elektrycznej. Ponadto od roku 2023 Rząd RP 

zapanował dużą podwyżką najniższego wynagrodzenia. Oświadczył, że Gmina Miasto 

Wąbrzeźno będzie zmuszona ponosić w roku przyszłym ogromne koszty związane ze 

wzrostami cen gazu, energii elektrycznej oraz najniższego wynagrodzenia. Ponadto należy 

pamiętać o kosztach związanych ze wskaźnika WIBOR i konieczności większych opłat z tytułu 

odsetek od zaciągniętych kredytów.   

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że prognozowany wzrost dochodu z tytułu podatku od 

nieruchomości to kwota 1.140.000,00 zł, natomiast  prognozowany wzrost wydatków 

powyższych składników to kwota 6.800.000,00 zł. W związku z powyższym będzie brakowało 

5.650.000,00 zł. Należy również pamiętać o wzroście cen materiałów biurowych, drogowych, 

remontowych, posiłków w szkołach i różnego rodzaju usług. Dodał, że w dniu dzisiejszym nie 

porusza kwestii mediów, takich jak woda, kanalizacja. Podkreślił, że przed przystąpieniem do 

prac nad przyszłorocznym budżetem miasta jedyny mamy wpływ na wysokość podatku od 

nieruchomości, który jest szacowany na poziomie 1.140.000,00 zł. Dodał, że inflacja w roku 

2022 prawdopodobnie przekroczy 17% przy jednoczesnym drastycznym wzroście cen gazu         

i energii elektrycznej. Zaznaczył, że samorządy bez pomocy Rządu RP nie będą mogły 

samodzielnie poradzić sobie z obecnymi wzrostami cen i kosztami.  

Uchwała Nr XLV/291/22 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości została podjęta przy 15 głosach  „za” – załącznik nr 5 

 

Ad 10 

    Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty 

targowej, określenia zasad poboru, terminów płatności i wysokości stawek opłaty targowej był 

szeroko omawiany i dyskutowany podczas wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady 

Miasta. Następnie Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że oprócz obligatoryjnego obowiązku 

podniesienia kwoty maksymalnej stawki dziennej, która nie może przekroczyć 953,38 zł,  zgodnie z 

obwieszczeniem Ministra Finansów, Funduszy  i Polityki Regionalnej z dnia 28 lipca 2022 r. ( M.P. 

2022 r. poz. 731) w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2023 

ustalono, że jeśli mieszkańcy i przedsiębiorcy zmuszeni zostali do ponoszenia dodatkowych kosztów, 

to również należy podnieść opłatę targową na poziomie 11,8%. Dodał, że powyższa podwyżka o 11,8% 

nie pozwoli pokryć kosztów związanych z utrzymaniem targowiska przez Gminę Miasto Wąbrzeźno.  
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Uchwała Nr XLV/292/22 w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad 

poboru, terminów płatności i wysokości stawek opłaty targowej została podjęta przy     

15 głosach  „za” – załącznik nr 6 

Ad 11 

Pan Sławomir Trzciński Zastępca Burmistrza Wąbrzeźna poinformował, że Uchwała ma na 

celu ustalenie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania niektórych 

składników wynagrodzenia nauczycielom zatrudnionym w przedszkolu i szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Miasto Wąbrzeźno z uwzględnieniem zasad określonych w ustawie z dnia 

26 stycznia 1982 roku – Karta Nauczyciela (Dz.U. z 2021 r., poz. 1762 z późn. zm.) oraz 

w rozporządzeniu Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia 31 stycznia 2005 r. w sprawie 

wysokości minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, ogólnych warunków 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagradzania za pracę w dniu wolnym 

od pracy (Dz.U. z 2014 r., poz. 416 z późn. zm.). 

W regulaminie ustalone zostały nowe stawki dodatków m.in. motywacyjnego oraz dodatków 

funkcyjnych. Dodatki funkcyjne zostały określone procentowo, co zapewni ich dalszy wzrost wraz 

ze wzrostem wynagrodzeń zasadniczych nauczycieli. Ponadto zaktualizowano zapisy regulaminu 

i dostosowano je do obowiązujących przepisów prawa. 

Zgodnie z art. 91d pkt 1 ustawy Karta Nauczyciela ustalenie regulaminu należy 

do kompetencji Rady Gminy, zatem podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

Uchwała ma zastosowanie do wynagrodzeń nauczycieli, począwszy od 1 września 2022 r. 

Wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. 

Uchwała Nr XLV/293/22 w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania niektórych składników wynagrodzenia 

nauczycielom zatrudnionym w przedszkolu i szkołach prowadzonych przez Gminę 

Miasto Wąbrzeźno została podjęta przy 14 głosach „za” i 1 głos „wstrzymuje się od 

głosu”. 

 

 

 

Ad 12 
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   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że chciałby się odnieść do kwestii poruszonej przez Radną Panią 

Eleonorę Orczykowską podczas wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady Miasta dotyczącej 

możliwości oszczędzania energii elektrycznej poprzez wyłączanie oświetlenia drogowego w mieście. 

Następnie Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że formalnie Gmina Miasto Wąbrzeźno taryfy za 

energię do końca 2022 roku posiada niezmienione i nie ponosi w tym zakresie żadnych dodatkowych 

kosztów. Nowe taryfy za energię elektryczną będą obowiązywały od stycznia 2023 roku, w związku         

z powyższym obecnie dokonywane są analizy ewentualnych możliwości wyłączania poszczególnych 

obwodów lamp oświetlenia drogowego. Dodał, że władze miasta zdają sobie sprawę z faktu, iż 

wyłączania części obwodów oświetlenia drogowego może mieć wpływ na bezpieczeństwo. Zaznaczył, 

że wyłączanie oświetlenia drogowego w porze nocnej może być podyktowane wysokimi kosztami i taką 

możliwość należy rozważyć i przeanalizować.   

  Pan Wojciech Trzciński poinformował, że w najbliższą sobotę i niedzielę w Wąbrzeskim Domu 

Kultury odbędzie się Festiwal Aleksandry Bacińskiej, która jest lokalną wąbrzeską poetką, w związku 

z powyższym bardzo serdecznie wszystkich zaprasza na to wydarzenie. 

 

Ad 13 

       Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miasta Pani Aleksandra 

Basikowska zamknęła XLV sesję w VIII kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 26 września 

2022 roku.  

       Poprosiła o wyłączenie urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Protokołował: 

Jarosław Niedbała 

 

 

 

 

                                                                              Przewodnicząca Rady 

                                                                                      Aleksandra Basikowska                                                                     

 


